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 ای ّبی هغٌبطیس َّایی دس اسصیبثی هجذد خطش لشصُ ًمص دادُ

 خبٍس ایشاى( -گسل اسذیِ )هطبلؼِ هَسدی 

 malimi@birjandut.ac.ir ٔلٕي ا٥َٔ ٭٣ٕ٥ّ، إشبى٤بٍ ٌَٜٚ ٔٮيٖ ىاٍ٘ٚبٜ ٝٙٮش٣ ث٥َػٙي،

 چىیذُ

ٞب٢ فٮب٣ِ )٘٪٥رَ ٍا٘ري٣ٌ    ىٍُ ٥ٕٖشبٖ ىٍ هبٍٚ ا٤َاٖ ٚال٬ إز. ا٤ٗ ٦ٙٔمٝ س٤ٕٛ ‎ٌٌُٖٖشَٜ إي٤ٝ ىٍ ثو٘ ٕٙب٣ِ دٟٙٝ ٥ُٔٗ

ٞب٢ ٣ٍٕ ىٙرز إريآثبى ٍا دٛٙرب٘يٜ ثرٝ      آٚاُ( اكب٥ٝ ٙيٜ إز. ٍٕٛثبر آثَفش٣ وٛاس٢ََ٘ ٚ وفٝ-٤ٌِه-ُ٘ٛاى ٚ ٕبٔب٘ٝ ٣ٌّٖ آث٥ِ

ٙٙب٣ٕ، ٙٙبٕب٣٤ ٥َٛ ٌُٖ ثٝ إٓرب٣٘ ٥ٖٔرَ    ٤ٍوز ا٢ وٝ ٝفلٝ ٌُٖ إي٤ٝ ىٍ ٦ٕق ٕ٘ب٤بٖ ٥ٖ٘ز ٚ ثب ٚػٛى ٙٛاٞي ٥ُٔٗ ٌٛ٘ٝ

٣ٍٕٙ إي٤ٝ ثب ٍٚ٘ي ٕٙبَ ثبهشَ ر    ىٞي وٝ ٭لاٜٚ ثَ ٌُٖ د٣ ٞب٢ ٔغٙب٥٥ٔ ٞٛا٣٤ ىٍ ا٤ٗ ٦ٙٔمٝ ٘ٚبٖ ٣ٔ ثبٙي. ث٣ٍَٕ ٘مٚٝ ٣ٕ٘

ٍ   ٣ٍٕٙ35 ى٢ٍَ٤ ٥ِ٘ ثٝ ٔٛاُار آٖ ٚ ثٝ ٥َٛ سم٤َجر٣   و٥ّٛٔشَ، ٌُٖ د٣ 53ػٙٛة هبٍٚ ٚ ٥َٛ  ى. ا٤رٗ ٌٖرُ   و٥ّرٛٔشَ ٚػرٛى ىا

و٥ّٛٔش٢َ آٖ لَاٍ ىاٍى وٝ ثب سٛػٝ ثٝ ِ٘ى٤ى٣ ثب ٍا٘ي٣ٌ ُ٘ٛاى كبئِ ا٥ٕٞز إز ٚ  1-٣ٍٕٙ3 ثٝ ٔٛاُار ٍا٘ي٣ٌ ُ٘ٛاى ٚ ثٝ فبّٝٝ  د٣

 ا٢ ٦ٙٔمٝ ىٍ ٘٪َ ٌَفشٝ ٙٛى.  ثب٤ٖش٣ ىٍ ا٤ٍُبث٣ ه٦َ َُِٜ
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Abstract 

Asadieh is located in the northern part of the Sistan suture zone in eastern Iran. The area is surrounded by active 

faults (such as Nouzad thrust and the Abiz-Gazik-Avaz fault system).Quaternary alluvial sediments and mud flat 

cover the Asadabad plain so that the plate of the Asadieh fault is not visible on the surface and despite geological 

evidence, fault length can not be easily identified. A study of aeromagnetic maps shows the area That in addition to 

the Assadieh basement faults with a northwest – southeast trend and a length of 53 km, there is another basement 

fault parallel to it with an approximate length of 35 km.This basement fault is parallel to the Nouzad thrust and is 1–

3 km away. This is important given the proximity to the Nouzad thrust and it should be considered in the seismic 

hazard assessment of the area. 
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